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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

Szanowny Panie Ministrze!
Po³o¿ona na terenie Tatrzañskiego Parku Narodowego droga do schroniska nad Morskim Okiem jest

objêta zakazem ruchu z wy³¹czeniem wozów konnych transportuj¹cych turystów. W zwi¹zku z tym na
kilkukilometrowym odcinku szerokiej drogi o asfaltowej nawierzchni nie mo¿na poruszaæ siê na rowe-
rze, i jedyn¹ alternatyw¹ dla pieszej wêdrówki jest skorzystanie z us³ug wozaków.

Wydaje siê, ¿e takiego rozwi¹zania nie mo¿na dostatecznie wyt³umaczyæ ani wzglêdami ochrony
przyrody, ani obiektywnymi trudnoœciami terenowymi.

Priorytetowa potrzeba zapewnienia bezpieczeñstwa ruchu oraz wzglêdy ochrony œrodowiska s¹ zro-
zumia³e, jednak trudno znaleŸæ przyczyny, dla których droga ta mia³aby pozostawaæ w ca³oœci wy³¹czo-
na dla rowerzystów.

Mo¿na przypuszczaæ, ¿e rower zak³óca równowagê ekologiczn¹ w mniejszym stopniu ni¿ konie czy
nawet piesi, którzy podczas wêdrówki maj¹ znacznie wiêcej czasu na œmiecenie i ingerowanie w tereny
objête ochron¹.

Zaistnia³e w przesz³oœci wypadki z udzia³em nieodpowiedzialnych rowerzystów powinny skutkowaæ
zapewnieniem odpowiedniej infrastruktury i konsekwentnym egzekwowaniem przepisów w postaci na
przyk³ad ograniczenia dozwolonej prêdkoœci.

Utrzymywanie zakazu ruchu dla rowerzystów pozbawia szerokie rzesze turystów mo¿liwoœci skorzy-
stania z tej formy wypoczynku. Wydzielenie pasa ruchu dla rowerzystów na drodze do Morskiego Oka
niew¹tpliwie przyczyni³oby siê do poprawy bezpieczeñstwa na tym najbardziej znanym polskim szlaku.

Maj¹c to na uwadze, wnoszê o rozwa¿enie mo¿liwoœci dopuszczenia ruchu rowerowego na drodze do
Morskiego Oka.

Rafa³ Muchacki




